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Spørgsmål nr. 598 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Hvornår forventer ministeren at fremlægge rigspolitiets eva-
luering af lov nr. 307 af 30. april 2008 om sikkerhed ved be-
stemte idrætsbegivenheder (hooliganloven)?”

Svar:

1. Lov nr. 307 af 30. april 2008 om sikkerhed ved bestemte idrætsbegiven-

heder (hooliganloven) trådte i kraft den 1. juli 2008.

I forbindelse med lovforslagets behandling i Folketinget tilkendegav den 

daværende justitsminister i besvarelse af 14. marts 2008 af spørgsmål nr. 

27 (L 38) fra Folketingets Retsudvalg, at der efter en passende periode ef-

ter lovforslagets gennemførelse ville blive gjort status over erfaringerne 

med de nye regler, og at Justitsministeriet i folketingsåret 2011-2012 –

dvs. tre år efter lovens ikrafttræden – ville give Retsudvalget en orientering 

herom.

Justitsministeriet bad på den baggrund ved brev af 18. august 2011 Rigs-

politiet om at iværksætte en sådan evaluering af de hidtidige erfaringer 

med hooliganloven og de øvrige tiltag, der er iværksat for at bekæmpe 

hooliganisme. Rigspolitiet blev samtidig bedt om at foretage en vurdering 

af behovet for eventuelle yderligere initiativer på området.

2. Foranlediget af urolighederne i forbindelse med superligakampen mel-

lem Aab og FC København den 4. marts 2012 har jeg den 7. marts 2012 

indkaldt Divisionsforeningen, DBU, relevante klubber samt Rigspolitiet til 

et stormøde i Justitsministeriet for åbent og konstruktivt at drøfte, hvad der 

fremadrettet kan gøres for at sikre, at fodboldkampe – også på topniveau –

kan afvikles under fredelige forhold. Jeg har herudover de seneste uger be-

søgt en række klubber fra Superligaen.

Det vil efter min opfattelse være naturligt, at færdiggørelsen af Rigspoliti-

ets igangværende evaluering afventer mødets afholdelse, hvilket jeg har 

orienteret Rigspolitiet om.


